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Protokół nr 36 
z sesji Rady Gminy Sulików 

odbytej w dniu 28 lutego 2006r. o godz. 1400 w Urzędzie Gminy Sulików. 
 

 
 

Sesji przewodniczył  Franciszek Fleszar – Przewodniczący Rady Gminy. 
Przewodniczący powitał wszystkich obecnych i na podstawie listy obecności radnych stwierdził, że 
na ogólną liczbę 15, w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi kworum przy którym Rada Gminy 
może obradować i podejmować uchwały.                   (listy obecn. zał.1,2,3) 
Nieobecny był radny Dariusz Kryński. 

Przewodniczący Rady powitał wszystkich obecnych, a wśród nich radnych, Wójta Gminy Sulików. 

Przewodniczący powitał Zbigniewa Maronia – nowo wybranego sołtysa sołectwa Mała Wieś 
Górna.  
Przewodniczący przedstawił następujący porządek obrad: 

1. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
2. Informacja o pracy stałych komisji Rady Gminy. 
3. Informacja o pracy Wójta Gminy. 
4. Informacja o pracy Przewodniczącego Rady Gminy. 
5. Podsumowanie pracy Rady Gminy Sulików za rok 2005. 
6.   Ustalenie terminów i tematyki sesji Rady Gminy Sulików w 2006r. 

       7.   Podjęcie uchwał: 
                • w sprawie ustalenia terminów i tematów sesji Rady Gminy Sulików w 2006r 
                • w sprawie zwołania zebrania wiejskiego w celu wyboru sołtysa sołectwa Miedziana 
                • o zmianie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty za                          
                 przekształcenie prawa użytkowania wieczystego w prawo własności przysługującego        
                 osobą fizycznym 
                • w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego 
                • o zmianie uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków na usługi ,pomoc rzeczową ,     
                  ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłki okresowe i zasiłki celowe przyznane pod     
                  warunkiem  zwrotu   
                • o zmianie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki I Rozwiązywania    
                  Problemów Alkoholowych 
                • w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 
                • w sprawie zmian w budżecie gminy na 2006r 
      8.   Zapytania radnych  
      9.   Zapytania Przewodniczących Rad Sołeckich 
     10.  Odpowiedzi na zapytania 
     11.  Odczytanie i przyjęcie wniosków do realizacji 
     12.  Sprawy różne i komunikaty 
        
 
 
Ad. 1 
Protokół z poprzedniej sesji przyjęty został jednogłośnie. 
 
Ad. 2. 
Przewodniczący prosił, aby przewodniczący komisji przedstawili plany pracy swoich komisji 
dopiero po uchwaleniu planu pracy Rady Gminy na 2006 rok. 
Radny Robert Starzyński omówił posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów w dniu 23 lutego 2006r. 
                                                                                                              (patrz protokół)                                            
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Radny Bolesław Mańczak omówił posiedzenie komisji Społecznej w dniu 21 lutego 2006r.  
                                                                                                         (patrz protokół) 
Radny Tadeusz Szczęch omówił posiedzenie Komisji Rozwoju Gminy i Ochrony Środowiska w 
dniu 22 lutego 2006r.                                                                       (patrz protokół) 
Radny Jacek Staszczuk poinformował, że Komisja Rewizyjna na podstawie dostarczonych 
dokumentów sporządziła harmonogram zdarzeń związanych z remizą strażacką w Radzimowie od 
momentu jej spalenia  (22 listopada 2003r.),  do stycznia 2006r. Na podstawie zebranego materiału 
Komisja   ustali końcowe wnioski i przedstawi je Radzie w m-cu marcu. Również w marcu Komisja 
poinformuje o zamierzeniach na rok 2006. 
 
 
Ad. 3 
Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z pracy w okresie międzysesyjnym.     (zał. 4) 
Radny Piotr Jankowski prosił o rozszerzenie informacji podanej w pkt. 30 sprawozdania – ocena 
dokumentacji odbudowy rzeki Czerwona Woda. 
Wójt wyjaśnił, że spotkanie w Dolnośląskim Zarządzie Melioracji i Urządzeń Wodnych, Oddz. we 
Lwówku – zarządcy rzeki i inwestora - dotyczyło dokumentacji na odbudowę najbardziej 
zagrożonego 4 kilometrowego odcinka rzeki w Radzimowie i Biernej. Gmina Sulików 
przygotowuje decyzję środowiskową. W najbliższym czasie złożony zostanie wniosek o 
pozwolenie na budowę.  
 
Sołtys Andrzej Dominikowski pytał dlaczego sołtysi nie roznoszą nakazów podatkowych, w 
związku z tym nie wszyscy mieszkańcy jeszcze te nakazy otrzymali. Wójt stwierdził, iż 16 
listopada 2005 r odbyła się narada sołtysów i pani Halina Stępień przedstawiła zmiany w ordynacji 
podatkowej na podstawie której sołtysi zostali wykluczeni z możliwości doręczania nakazów. 
 
Radny Robert Starzyński przekazał, że od kolegi Mańczaka słyszeliśmy o zniszczeniu mienia w 
dawnej szkole w Radzimowie, w związku z czym zapytuje czy wyciągnięto konsekwencje i kto 
odpowiada za zniszczenie mienia. Wójt odpowiedział, że sprawa nie do końca jest wyjaśniona, 
prawdopodobnie nie całkiem zeszła woda z grzejników centralnego ogrzewania, które były 
zapowietrzone. W szkole był organizowany bal sylwestrowy przez sołtysa.  Radzimowa Górnego. 
      
Wójt odczytał protokół pokontrolny z kontroli przeprowadzonej w Urzędzie Gminy z wykonywania 
zadań z zakresu administracji rządowej. W ciągu 30 dni wójt przygotował wystąpienie do 
wojewody z wykonania zaleceń  pokontrolnych przedstawionych w protokole. Na dzień dzisiejszy 
można powiedzieć, że wszystkie uchybienia zostały usunięte. W nawiązaniu do protokołu radny 
Mańczak zapytał czy kierowniczka GOPSu nie wiedziała o tym, że nie można było zatrudnić 
siostry na tym stanowisku oraz czy błędne naliczenia zostały zwrócone. W odpowiedzi wójt 
stwierdził, że w grudniu 2005r. była zmiana w statucie GOPS,która dokonała reorganizacji 
stanowisk pracy i uporządkowała powyższy stan. Jednocześnie kierownik GOPS pani Dorota 
Światek wyjaśniła, że zatrudnienie siostry na tym stanowisku zostało dokonane jeszcze za okres 
byłej pani kierownik Pawłowicz. Poza tym przepisy oraz brak ich interpretacji doprowadziły 
również do mylnych naliczeń zasiłków i dodatków. 
  
Radny Robert Starzyński stwierdził, że tłumaczenie o zatrudnieniu przez inną osobę jest naiwne. 
Świadczą o tym fakty, ze już w grudniu powyższe błędy zostały naprawione. Wyniki kontroli 
mówią, że najwięcej zaleceń było w GOPS a prawie żadnych w Urzędzie Gminy podlegającemu 
wójtowi. I to trzeba wyrażnie podkreślić. Następnie wójt przypomniał, że na ostatniej sesji radny 
Tadeusz Bednarz stwierdził, że woda w Starym Zawidowie jest zła i zagraża zdrowiu i życiu 
mieszkańców. W trosce o mieszkańców tej miejscowości wystąpiłem do PUK oraz Sanepidu i mam 
odpowiedż na piśmie, ze woda spełnia wszystkie wymogi sanitarne. 
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Ad 4  
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił informację o swojej pracy od ostatniej sesji. 
• spotkanie z Zarządem Rady Sołeckiej Starego Zawidowa 
• przyjęcie pisma p. Rutkowskich z Wielichowa w sprawie sprzedaży nieruchomości  
• dwukrotne posiedzenie konwentu 
• przyjęcie rozstrzygnięcia nadzorczego w sprawie uchwały o programie ochrony środowiska 
• dwukrotny udział w spotkaniu Stowarzyszenia dla Gminy 
• przyjęcie pisma p. sołtys Solskiej o zalaniu świetlicy w Starym Zawidowie 
• przyjęcie rezygnacji z sołtysa wsi Miedziana p. Roberta Traczyka 
• przyjęcie pisma z Prokuratury Rejonowej w Zgorzelcu dotyczącego obywatelskiej karty     
   antykorupcyjnej 
• udział w spotkaniu PO w Zgorzelcu                                                                                                                                       
• udział w spotkaniu organizowanym przez GOPS 
• wyjazd do Starego Zawidowa-świetlica wiejska  
• wyjazd do Studnisk Górnych-świetlica wiejska 
• udział w posiedzeniu Komisji Społecznej- przyjęcie opinii RIO o zadłużeniu gminy 
• pismo wójta skierowane do Policji w Sulikowie i Zgorzelcu o bezpieczeństwie na terenie gminy 
• przyjęcie pisma radnego Jacka Staszczuka 
• dyżury, materiały na sesję, korespondencja, projekty uchwał 
 

Ad 5  
Przewodniczący  Rady Gminy przedstawił podsumowanie pracy Rady Gminy Sulików za 2005r 
(zał. 5) 
 

Ad 6 
Przewodniczący Rady Gminy omówił terminy i tematykę posiedzeń z sesji Rady Gminy w 2006r. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie ( nr XXXVI/239/06 )   ( zał. 6) 
 

Ad 7 
Podjecie uchwał:  

1. W sprawie zwołania zebrania wiejskiego w celu wyboru sołtysa sołectwa Miedziana. 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie ( XXXVI/240/06)   (zał.7) 

2. W sprawie zmiany uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty  
za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego w prawo własności przysługującego 
osobom fizycznym. 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. 
Uchwała podjęta została jednogłośnie (XXXVI/241/06)   ( zał.8 ) 

3. W sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. 
Uchwała podjęta została trzynastoma głosami przy jednym przeciwnym (XXXVI/242/06) 
(zał.9) 

4. W sprawie zmiany uchwały o zasadach zwrotu wydatków na usługi, pomoc rzeczową,   
zasiłki na ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłki okresowe i zasiłki celowe przyznawane 
pod warunkiem zwrotu. 

     Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. 
      Uchwała podjęta została jednogłośnie (XXXVI/243/06) (zał. 10) 
5. W sprawie zmiany uchwały dotyczącej Gminnego Programu Profilaktyki I Rozwiązywania 

Problemów alkoholowych. 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. 
Uchwała podjęta została jednogłośnie ( XXXVI/244/06)  (zał. 11) 
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6. W sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości  i porządku na terenie gminy. 
Ze względu na potrzebę uzupełnienia uchwały projekt został wycofany przez wójta. 

7. W sprawie zmian w budżecie gminy na 2006r. 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. 
Uchwała podjęta została trzynastoma głosami przy jednym przeciwnym (XXXVI/245/06)    
( zał. 12) 

 

 Ad.8 
       Brak zapytań. 
  

 Ad.9 
       Sołtys Andrzej Dominikowski  stwierdził, że otrzymał odpowiedź w sprawie skargi na wójta 
ale ta odpowiedź nie zadawala sołtysa ponieważ nie wie co odpowiedzieć mieszkańcom sołectwa 
na ich pytania w tej sprawie. Sołtys Zbigniew Maroń złożył zapytanie kiedy w budżecie gminy 
będzie ujęta Mała Wieś Górna. Na zebraniach zgłaszane były wnioski ale bez odpowiedzi. 
 
 
Ad. 10   
Przewodniczący Rady Gminy w odpowiedzi dla sołtysa Dominikowskiego  stwierdził, że następna 
sesja poświęcona będzie działalności rad sołeckich i wtedy wrócimy do tego problemu. 
Wójt odpowiadając panu sołtysowi Maroniowi  wyjaśnił, że nie można tak powiedzieć. że nic się 
nie działo. W 1996r. wykonano wodociąg. W ubiegłym roku pojawił się przystanek autobusowy. 
Mała Wieś Górna ujęta jest w planach porządkowania gospodarki wodno ściekowej. Dzisiaj nie 
można planować kompleksowych remontów dróg w sytuacji gdy energetyka planuje inwestycję na 
terenie gminy. 
 
 
Ad.11 
Przewodniczący komisji wnioskowej Piotr Jankowski przedstawił dwa wnioski dotyczące remontu 
mostu i dróg:  
• wniosek Zbigniewa Maronia w sprawie mostu na rzece „Czerwona Woda” między Czubatem i 
Dziuroniem, bariery na moście koło p.Zaręby. 
• wniosek Reginy Solskiej o zamontowaniu barierek na mostkach ,które służą mieszkańcom.  
 Po ich odczytaniu Piotr Jankowski zaproponował aby zgłaszane wnioski były  przekazywane 
wójtowi i dopiero po rozeznaniu możliwości realizacji przyjąć je w głosowaniu na sesji następnej. 
Wójt Gminy Jan Hasiuk zaproponował aby te dzisiejsze zgłoszone wnioski przyjąć do realizacji, 
ponieważ dotyczą dróg, mostów i przepustów a w miesiącu marcu powołana zostanie komisja z 
udziałem radnych, która zlustruje wszystkie drogi i mosty na terenie gminy i następnie ustali skalę 
potrzeb i możliwości realizacji. W głosowaniu powyższe wnioski zostały  przyjęte przez radnych do 
realizacji.  
 
 
Ad.12 

1. Przewodniczący Rady Gminy ustalił że następna sesja odbędzie się 29 marca o godz. 14:00 i 
poświęcona będzie następującym tematom: 

      • sprawozdanie z realizacji uchwały nr XX/141/2004 z dnia 29 września 2004r w sprawie    
        uchwalenia programu współpracy Gminy Sulików z organizacjami pozarządowymi 
      • działalność rad sołeckich za 2005r 
2. Stałe komisje rady odbędą swoje posiedzenia w okresie między 20.03-24.03 2006r. 
3. Konwent odbędzie się w dniu 6 marca o godzinie 15:30. 
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4. Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z prośba do sołtysów o terminowe i obowiązkowe 
złożenie dokumentacji z działalności rad sołeckich. 

Przewodniczący Rady Gminy na pdst. Art.50 Statutu Gminy stwierdził wyczerpanie porządku 
obrad i zamknął XXXVI sesję Rady Gminy. 

 
 
                                                                                                               
                                                                                                        Przewodniczący 
                                                                                                          Rady Gminy 
  
                                                                                                       Franciszek Fleszar 
 

Protokołowała 
Halina Tymińska 
 
    

 

 


